
Makedonija: Valandovo traži referendum o rudniku u Kazandolu

Inicijativa „Spas za Valandovo“ podnela je pismeni zahtev gradonačelniku i predsedniku
skupštine opštine za održavanje referenduma na kome bi stanovnici ove opštine odlučiti da li
su za ili protiv rudnika bakra, zlata i srebra u Kazandolu. Predstavnici ove inicijative kažu
da, iako je postupak za dodelu koncesije za eksploataciju mineralnih resursa završen i
dozvola izdata investitoru, postoji prostor da se čuje glas građana.
Robert Markov kaže da treba poslušati glas naroda i da Vlada, ako ima sluha, mora da
zaustavi izgradnju rudnika, koji će u procesu proizvodnje bakra koristiti  sumpornu kiselinu.
On kaže da će rudnik negativno uticati na zdravlje ljudi i poljoprivrednu proizvodnju, iako
investitor uverava da će koristiti najsavremenije standarde u zaštiti životne sredine. „U
samoj Studiji za procenu uticaja na životnu sredinu, navodi se da će rudnik imati jezero u
kome će se razblažavati sumporna kiselina, i ona će isparavati u vazduh. Sve to će se
dešavati na jedan kilometar od grada“, kaže Markov.
Koncesija za eksploataciju mineralnih sirovina u Kazandolu, kompaniji Sardic MC Doel, iza
koje stoji englesko-ukrajinski kapital, dodeljena je u februaru 2015. godine, a građevisnki
radovi počeli su u avgustu prošle godine. Kompanija procenjuje da bi do kraja ove godine
rudnik mogao početi sa radom.
Ministarstvo životne sredine objašnjava da referendum o rudniku Kazandol neće imati veći
uticaj, s obzirom da je postupak izdavanja koncesije završen.
Ministarstvo dodaje da je, s druge strane, rezultat referenduma u Đevđeliji obavezujuć, jer
pre izdavanja koncesije mora tražiti mišljenje opštine Đevđelija. Opština je, u skladu sa
zakonskim propisima, dužna da poštuje rezultat referenduma i mora dati negaitvno
mišljenje, nakon čega se automatski obustavlja postupak izdavanja koncesije, navodi se u
saopštenju Ministarstva za životnu sredinu.
 


